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Klenovská priehrada bo
la doteraz, okrem obdobia 
jej výstavby, kedy posky
tovala pracovné príležitosti 
a pomohla rozvoju služieb 
v obci, pre obec a jej oby
vateľov skôr príťažou, pre-

tože ich v celospoločen skom 
záujme obmedzovala vo 
využívaní svojho majetku 
a ochudobňovala ich týmto 
spôsobom o možné príjmy.  
Najmä po útlme priemysel
nej i poľnohospodárskej vý-

roby po roku 1989 na rozvoj 
obce nepriaznivo doliehali 
stavebná uzávera a ďalšie 
silné obmedzenia akýchkoľ-
vek hospodárskych a rekre
ačných aktivít v ochran-
ných pásmach vodárenskej 

V sobotu 10. mája sa v 
Maďarsku stretli zástupco-
via obce Klenovec pod vede
ním jej starostu JUDr. Pavla 
Struhára so svojimi partner
mi z družobnej obce Mihály-
gerge. Cieľom tohto stretnu-
tia bolo podpísanie dohody o 
partnerstve medzi Nadáciou 
pre Mihálygerge a Občian-
skym združením RODON 
Klenovec, ktorá vznikla na 
základe konkurzného výpisu 
NCA Medzinárodných civil-
ných vzťahov a Európske-
ho integračného výboru. Jej 

Zmluva o  partnerstve
hlavnými bodmi je spoluprá
ca v oblasti kultúry, využitia 
voľného času a turistiky, 
ako aj vzájomné spoznáva
nie svojich partnerov v otáz
kach ekonomiky, sociálnych 
vecí, zamestnanosti, a napo
kon aj spoznávanie prírod
ných a kultúrnych pamia
tok obcí. Po prečítaní textu 
Mgr. Blaženou Hruškovou, 
zástupkyňou starostu obce 
Klenovec a notárkou obce 
Mihálygerge, dohodu, ktorá 
zdôrazňuje, že partnerstvo 
zapadá do pätnásťročnej 

spolupráce obcí, slávnostne 
potvrdili svojimi podpismi 
predsedníčka OZ RODON 
Klenovec Stanislava Zvarová 
a predseda kuratória Nadá-
cie pre Mihálygerge Dr. Mik-
lós Zoltán.
Podpísanie dohody o part-

nerstve sa uskutočnilo počas 
celodennej súťaže hasič-
ských družstiev Nográd-
skej župy s medzinárodnou 
účasťou, na ktorej Klenovec 
veľmi dobre reprezentovalo 
družstvo mužov a družstvo 

nádrže. Odstrániť tento váž-
ny hendikep, ktorý znemož-
ňoval využiť prírodné krásy 
masívu Klenovského Vepra 
a údolia Klenovskej Rimavy 
na rozvoj cestovného ruchu, 
rekreácie, turistiky a špor-
tu, je behom na dlhé trate a 
vedenie obce s ním zápasí už 
niekoľko rokov. Zdá sa však, 
že konečne máme cieľ tohto 
behu na dohľad.
Stavebnú uzáveru, zákaz 

hromadnej rekreácie a 
obmedzenie hospodárskej 
činnosti v ochranných pás-
mach vodárenskej nádrže 
Klenovec stanovovalo ešte 
rozhodnutie bývalého Stre
doslovenského krajského 
národného výboru v Banskej 
Bystrici z roku 1985, ktoré 
bolo zmenené v roku 1988.

žien z obce Čerenčany, ktorí 
svojimi výkonmi na tejto 
súťaži vzbudili nečakanú 
pozornosť a zaslúžený obdiv 
usporiadateľov. V náročnej 
konkurencii vo svojej kate
górii, okrem uznania, že 
všetci sa majú od nich čo 
učiť, si odniesli aj zaslúžené 
víťazstvo. Súťaž spestrili v 
kultúrnom programe počas 
slávnostného vyhlásenia vý
sledkov tancom a spevom aj 
klenovskí folkloristi zo súbo
ru Mladosť.

(bh)

(pokračovanie na str. 2)Klenovská priehrada - prestane byť prekážkou rozvoja cestovného ruchu?



*7. mája sa na Námestí Ka
rola Salvu uskutočnili spo
mienkové oslavy Dňa víťaz
stva nad fašizmom.

*10. mája sa v družobnej ma
ďarskej obci Mihálygerge ko
nala župná súťaž hasičských 
zborov, na ktorej sa zúčast
nili starosta obce JUDr. Pa
vel Struhár, zástupkyňa sta
rostu Mgr. Blažena Hruško
vá, riaditeľ miestneho kul
túrneho strediska Jaroslav 
Zvara, hlavný kontrolór obce 
Martin Bobrovský a tlmoč
níčka Mária Bobrovská.                                                                          

*10. mája bola v maďarskej 
obci Mihálygerge podpísaná 
dohoda o partnerstve medzi 
Občianskym združením RO
DON a Nadáciou pre Mihá
lygerge, ktorú podpísali Sta
nislava Zvarová a Dr. Miklós 
Zoltán.

*12. mája sa v Klenovci ko
nalo rokovanie, na ktorom 
sa pripravovalo nové roz
hodnutie o využívaní lokality 
nad klenovskou vodnou ná
držou.                                                                                          

*14. mája sa starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár zúčast
nil v Bratislave na zasadnu
tí Snemu Združenia miest a 
obcí Slovenska.                                                                                        

*17. mája sa starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár zúčast
nil na 580. výročí založenia 
obce Krokava.

*23. mája starosta obce JU
Dr. Pavel Struhár prijal v 
zasadačke obecného úradu 
študentov Univerzity Mate
ja Bela z Banskej Bystrice a 
Karlovej univerzity z Prahy, 
ktorí navštívili Klenovec v 
rámci sociologického výsku
mu.

*29. mája sa v zasadačke 
Obecného úradu v Klenov
ci konalo riadne zasadnutie 
obecného zastupiteľstva.                                                                                    

*30. mája sa konala výročná 
schôdza Roľníckeho druž
stva v Klenovci, na ktorej sa 
zúčastnil starosta obce JU
Dr. Pavel Struhár.

*30. mája sa starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár zúčast
nil na slávnostnom zasadnu
tí Mestského zastupiteľstva 
v Hnúšti, ktoré sa konalo v 
rámci XIII. ročníka Dní mes
ta Hnúšťa.

(bh)
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Dňa 29. mája sa v zasa
dačke Obecného úradu 
v Klenovci konalo riad
ne zasadnutie obecného 
zastupiteľstva. Z jedená
stich poslancov boli prítom
ní Mgr. Blažena Hrušková, 
Ing. Michal Kňažek, Michal 
Antal, Mgr. Katarína Zambo
rová, Mgr. Zlata Kaštanová, 
Július Bálint, Ján Dovala 
a Ján Figuli. Traja poslan
ci, Ing. Štefánia Dovalová, 
Matej Kaľavský a Stanislava 
Zvarová, boli neprítomní.
Zasadnutie viedol staros

ta obce JUDr. Pavel Stru
hár, ktorý v zmysle vopred 
schváleného programu skon
troloval plnenie uznesenia 
a informoval prítomných 
poslancov o činnosti obec
ného úradu od posledné
ho obecného zastupiteľstva, 
pričom sa zameral, okrem 
iného, na načrtnutie hlav
ných bodov činnosti novoza
loženej neziskovej organi

zácie Gemerský sociálny 
podnik so sídlom v Klenov
ci a na zhodnotenie prípra
vy 30. ročníka Gemersko – 
malohontských folklórnych 
slávností.
Jedným z bodov rokovania 

bola aj prezentácia záme
rov neziskovej organizácie 
Gemerské nájomné býva
nie, ktorej následne poslan
ci na základe žiadosti schvá
lili odpredaj pozemku pod 
rozostavanou štrnásťbyto
vou jednotkou na Ulici Mali
novského v sume 100, Sk 
za meter štvorcový. Obecné 
zastupiteľstvo tiež schváli
lo dokončenie terasy a dlaž
by obecného hotela Vepor v 
sume 180 000,- Sk.
O zasadnutí komisie kul

túry, mládeže, vzdelávania 
a športu, ktorá sa veno
vala činnosti Občianske
ho združenia Pomoc deťom, 
informoval poslancov jej 
člen Ján Dovala. Z diskusie 

však vyplynulo, že občianske 
združenia nespadajú pod 
kompetencie obce, keďže 
ich obec nezriadila, ani ich 
nefinancuje, a tak komisia 
svojou iniciatívou prekročila 
svoje právomoci.
Na základe pripomienok ob

čanov a diskusie poslancov 
doporučuje obecné zastupi
teľstvo doriešiť odvádzanie 
finančných prostriedkov zo 
vstupného z fitnescentra do 
obecnej pokladne, časovo 
vymedziť využívanie futbalo
vého ihriska deťom, ktoré nie 
sú organizované v športo
vom klube, zverejniť zoznam 
poslancov obecného zastu
piteľstva a zaradiť ako hlav
ný bod programu na nasle
dujúce zasadnutie riešenie 
likvidácie tuhého komunál
neho odpadu v obci.

(bh)

(dokončenie zo str. 1)

Zasadalo  obecné zastupiteľstvo

Preto prvým nutným kro
kom bolo presvedčiť zod
povedných pracovníkov Od
štepného závodu Povodie 
Hrona Slovenského vodo
hospodárskeho podniku, š.  
p., v Banskej Bystrici, že na-
stal čas, keď je potrebné toto 
nariadene, ktoré už prestalo 
byť v súlade s medzičasom 
prijatými vyššími právnymi 
normami, zmeniť. Na zákla
de posúdenia dovolenej eko
logickej záťaže územia všet
kých ochranných pásiem 
nasledoval maratón dvoj
stranných a viacstranných 
rokovaní, v ktorých si jednot
livé zainteresované strany, 
predovšetkým Povodie Hro

na a Povodie Slanej, Okresný 
hygienik, VEOLIA, Lesy SR a 
obec Klenovec, vyjasňovali 
svoje stanoviská. Záujmom 
obce v týchto rokovaniach 
bolo dosiahnuť čo najväčšie 
uvoľnenie obmedzujúcich 
opatrení a zákazov, preto 
si obec nechala vypracovať 
aj štúdiu rozvoja cestovné
ho ruchu, ktorá obsahuje 
súhrn plánovaných aktivít v 
oblasti turistiky, agro a cyk
loturistiky, rekreácie a špor
tu, vrátane infraštruktúry a 
služieb a ktorá slúžila ako 
podklad pre pripravovanú 
zmenu pôvodného rozhod
nutia SKNV.
Záverečné stretnutie dot-

knutých strán za účasti 

zástupcov Povodia Hrona, 
Povodia Slanej, VEOLIE, 
Okresnej hygieny, Lesov 
SR, našej obce a záujemcov 
o investovanie, sa uskutoč
nilo 12. mája v Klenovci. V 
bohatej diskusii boli pre
rokované najmä možnos
ti, ale aj prísne podmienky 
budovania nových a pre
vádzkovania existujúcich 
ubytovacích, rekreačných a 
športových zariadení, mož
nosti agroturistiky, individu
álnej rekreácie a hospodáre
nia na území ochranných 
pásiem vodárenskej nádrže. 
Je potešiteľné, že v zásad
ných otázkach sa účastníci 
rokovania dokázali zhodnúť, 
čím umožnili, aby Slovenský 
vodohospodársky podnik, š. 
p., Odštepný závod  Povo
die Hrona v Banskej Bystrici 
pripravil návrh rozhodnutia 
Krajského úradu životného 
prostredia v Banskej Bystri
ci, ktorým sa zmení pôvod
né rozhodnutie SKNV z roku 
1985 o ochranných pás
mach vodárenskej nádrže 
Klenovec a o hospodárení v 
nich. Po nadobudnutí účin
nosti nového rozhodnutia, 
čo je reálne očakávať v me-
siacoch júl až august, bude 
môcť obec konečne pristú
piť k zmene územnopláno
vacej dokumentácie, kto
rou je podmienený začiatok 
využívania oblasti nad kle
novskou priehradou na pro
spech našej obce a jej oby
vateľov.

(mk)Starosta obce JUDr. Pavel Struhár argumentuje
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Deň Zeme na špeciá lnej  základnej  škole
22. apríl si ľudia na celom 

svete  pripomínajú ako Deň 
Zeme. Aspoň jeden deň v 
roku by sme si mali pripo
menúť, že naša planéta, a 
všetko, čo nám dáva, je pre 
nás darom. Mali by sme si 
uvedomiť, že zdroje príro
dy, bez ktorých by nebol 
život na Zemi, nie sú nevy
čerpateľné, a preto by ľudia 
mali s nimi šetriť a nezne
čisťovať ich. Každý z nás k 
tomu môže prispieť, aj keď 
možno malým činom, ale o 
to významnejším. Už len to, 
že nebudeme hádzať sme
ti okolo nás, že sa budeme 
snažiť triediť odpad, častej
šie pôjdeme na nákup peši, 
či na bicykli, aj tieto malé 
skutky pomôžu zachovať 
našu planétu čistejšiu.
V tento deň sa na školách 

organizujú pre žiakov rôzne 
aktivity zamerané na ochra
nu prírody a životného pro
stredia.
Aj na našej škole už tra

dične v tento deň pripravu
jeme pre žiakov zaujímavé 
aktivity. V tomto školskom 
roku sme aktivity ku Dňu 
Zeme z dôvodu nepriaznivé
ho počasia pripravili na pia
tok 25.4. 2008.

Ráno o ôsmej hodine sme 
sa všetci žiaci a pedagógo
via stretli v telocvični našej 
školy, kde Deň Zeme otvo
rila pani riaditeľka. Krát
kym riadeným rozhovorom 
so žiakmi pomocou pripra
vených otázok sme si vysve
tlili, v čom spočíva význam 
tohto dňa. Žiakov našej ško
ly je veľmi ťažké nejako zau
jať a motivovať, najmä ak 
téma ochrany prírody a trie
denia odpadu je ich spôso
bu života pomerne vzdiale
ná. (100% našich žiakov sú 

Rómovia.)  Deti sa najlepšie 
učia pomocou hry, a tak sme 
sa celý deň s nimi  „hrali“.
Po úvodnom rozhovore sme 

sa rozišli do svojich tried. 
Pracovali sme v skupinách 
a spoločne sme vytvorili vlak 
„Zachráňme si našu Zem“. 
Vlak ťahal vagóny s témami: 
Človek, Rastliny, Živočíchy, 
Horniny, Voda a vzduch. Na 
každom vagóne žiaci pomo
cou rôznych výtvarných 
techník zobrazili časť vagó
na  s čistou zložkou prírody 

a časť vagóna so znečiste
nou zložkou prírody. Hotový 
vlak, ktorý „ide“ okolo našej 
zemegule, sme upevnili na 
stenu vo vestibule školy.
V ďalšej časti dňa sa žiaci 

nižšieho stupňa vybrali čistiť 
studničku na starú cestu pri 
MŠ. Starší žiaci znovu utvo
rili skupiny a v triede súťaži
li v minikvíze na tému sta
rostlivosť a ochrana neživej 
prírody (Voda, Vzduch, Pô
da). Potom jednotlivé sku
piny zhotovovali priprave
ný pracovný list, na ktorom 
sa učili triediť bežný odpad, 
ktorý každý z nás denne pro
dukuje. 
Po ukončení týchto úloh 

sme sa vybrali so žiakmi do 
blízkeho okolia školy. Hľa
dali sme nelegálne skládky 
odpadu, ktoré sme aj nafo
tili.
Na záver sme na školskom 

dvore vyhodnotili plnenie 
úloh. Žiakom sa deň veľmi 
páčil, niečo nové sa naučili a 
ostáva nám len veriť, že aj v 
praktickom živote budú zís
kané vedomosti vedieť a pre
dovšetkým chcieť používať.

Mgr. Janka Pohorelská

MAS Malohont rozdávala zo svojho grantového programu
Do 16.mája 2008 mali 

miestne združenia, pod
nikatelia a obce možnosť 
uchádzať sa o podporu vo 
výške 10 000,- Sk na rea
lizáciu svojich nápadov z 
Grantového programu Pre
búdzanie MALOHONTU. Na 
projekty zamerané na roz
voj cestovného ruchu, úpra
vu prostredia obcí či na voľ
nočasové aktivity rozdelí 
občianske združenie Miest
na akčná skupina MALO
HONT už čoskoro viac ako 
150 000,- Sk.
Grantový program Miestnej 

akčnej skupiny MALOHONT 
je financovaný z rozpoč
tov mikroregiónov Rimava 
a Rimavica, Sinec–Kokav
sko a Teplý Vrch a z prí-
spevkov dobrovoľných dar
cov. O tom, koľko financií sa 
nám podarilo vyzbierať od 
dobrovoľných darcov, z kto
rých budeme môcť podporiť 
ďalšie projekty, vás bude
me informovať v najbližších 
dňoch.
Do dňa uzávierky prijíma

nia projektov sa nám v kan
celárii nahromadili obálky 

s projektami. Celkovo bolo 
podaných 28 projektov, 
ktoré sa v utorok podrobi
li administratívnej kontro
le. Po nej bol jeden žiadateľ 
vylúčený za nesplnenie jed
nej z podmienok a tí žiadate
lia, ktorí nemali kompletnú 
žiadosť, boli vyzvaní na jej 
doplnenie.  
Po doplnení žiadostí sa o 

podporu uchádzalo 27 pro
jektov s celkovou požado
vanou sumou viac ako 254 
tisíc korún. Z  celkového 
počtu prišlo 14 projektov zo 
samospráv (obcí), 12 projek
tov od miestnych združení a 
mimovládnych organizácií a 
2 projekty od podnikateľov 
(živnostníkov). Zameranie 
projektov bolo tiež pestré - 
väčšina žiadateľov plánuje 
upravovať priestranstvá v 
obciach, ďalšia skupina pro
jektov je zameraná na voľno
časové aktivity a na koniec 
aktivity, ktoré prispievajú 
najmä k propagácii cestov
ného ruchu a regiónu.
Všetky projekty, ktoré 

spĺňali formálne náležitosti 
výzvy, v pondelok 26.mája 

2008 hodnotila výbero
vá komisia zostavená ob
čianskym združením MAS 
MALOHONT. Rozhodoval  
nielen nápad, ale aj kvalita 
projektov, nakoľko chceme 
miestne subjekty naučiť pri
pravovať dobré projekty.
V hodnotení komisie uspelo 

celkovo 18 projektov, pričom 
na ich podporu sa rozdelilo 
158 500 korún. Podporu zís
kali projekty nasledujúcich 
žiadateľov:
- OZ Ozveny Hrachovo,
- mesto Hnúšťa,
- OZ ZLOM Zacharovce,
- OZ Valgata Drienčany,
- Ing. S. Bystriansky K. 

Lehota,
- OZ Dobrovoľný hasičský 

zbor Teplý Vrch,
- Mikroregión Teplý Vrch,
- OZ Athéna Hnúšťa,
- obec Rimavské Brezovo,
- OZ Rodon Klenovec,
- obec Utekáč,
- obec Kokava nad Rimavi

cou,
- obec Hrachovo - ZŠ s MŠ 

Hrachovo,
- OZ Dobrovoľný hasičský 

zbor Drienčany,

Deň Zeme v Špeciálnej základnej škole v Klenovci

- obec Veľký Blh,
 obec Kraskovo,
- obec Rimavské Brezovo - 

DHZ,
- OZ Športový klub Čeren

čany.
Občianske združenie Ro-

don z Klenovca uspelo u 
hodnotiacej komisie s pro
jektom Podajme si spolu 
ruky. Cieľom projektu je 
posilnenie spolupráce obce, 
podnikateľov,  občianskych 
združení a spoločenských 
organizácií. Jeho súčasťou 
je zorganizovanie poduja
tia pre všetky vekové kate
górie obyvateľstva spojené 
s výstupom na Klenovský 
Vepor, kde účastníci podu
jatia  vyčistia a upravia oko
lie pri pamätníku padlým 
hrdinom SNP v Skorušine. 
Zámerom projektu je pri
spieť najmä k zaktivizova
niu občanov a k ich aktívnej 
účasti na dianí v obci.
O podporu sa uchádzalo aj 

OZ Pomoc deťom z Klenovca, 
jeho projekt však neuspel.

Mirka Kubaliaková
manažér MAS Malohont



Po dvoch rokoch mo-
jich návštev v Klube dô-
chodcov v Klenovci by sa 
mohlo zdať, že sme jedál-
ny lístok našich starých 
mám už vyčerpali. Nápady 
starých Klenovčanov ako si 
obohatiť, spestriť a obmeniť 
zaužívané zvyky pri príprave 
jedál, zdá sa, že sú takmer 
nevyčerpateľné. Spoločne 
so Zuzanou Medveďovou a 
Annou Mlkvíkovou sme 
objavili zemia
kové rezance 
s makom. Re-
zance s ma
kom boli u 
našich pred-
kov bežnou 
s ú č a s ť o u 
všedného a niekedy 
možno aj sviatočného sto-
la, ale rezance pripravené 
zo zemiakového cesta nebo
li celkom bežné a ako po-
vedala Zuzana Medveďová: 
„Málo ľudí ich pozná, ale 
kto ich raz ochutná, bude 
si ich pripravovať práve 
takto, pretože chutia 

výborne.“ Pritom je to jed-
lo nenáročné, stačí mať do-
ma zemiaky, jedno vajíčko, 
mak a maslo a podľa pos-
tupu „našich starých mám“ 
si ich môžeme kedykoľvek 
uvariť.
Zemiakové rezance 
s makom
„Najskôr si uvaríme 

zemiaky. Keď vychladnú 
pridáme jedno celé vajíčko, 

trochu soli a pre
osiatu hladkú 
múku. Múky 
pridáme toľko, 
aby cesto nebo

lo ani veľmi 
mäkké, ani 
tvrdé. Takto 

pripravené cesto 
rozváľkame na hrúbku pol 
centimetra a krájeme asi pol 
centimetra široké rezance, 
ktoré dáme variť do vriacej 
vody. Uvarené rezance vy-
berieme, pridáme zomletý 
mak, podľa chuti cukor a 
polejeme roztopeným mas
lom.“

(bh)

Výživa dojčiacich samíc (2)
V drobných chovoch 

používame prevažne tra-
dičné objemové krmivo. 

V letnom období za
bezpečíme dostatok ze-
leného krmiva, a to hlav
ne ďateliny a kvalitnej 
lúčnej trávy. Nevhodné 
je kŕmiť listom kŕmnej 
repy, ktorá vyvoláva 
zdutie a iné ochorenia. 
Zelené krmivo treba 
do plniť senom, ov-
som a jačmeňom. 
Pri zimnom kŕ-
mení je zákla
dom seno, ktoré 
môžeme do pĺňať 
mrkvou, kŕmnou re-
pou a varenými ze miak
mi. Tieto okopaniny majú 
priaz nivý vplyv na tvorbu 
mlieka a zároveň i diete-
tické účinky. Z jadrových 
krmív je najvhodnejší 
o vos a jačmeň.

Králiky musia mať do-
statok pitnej vody. Po-
kiaľ je kŕmna dávka 
šťavnatejšia a vonkajšia 
teplota nižšia, je aj spo-
treba vody nižšia. Potreba 
vody je omnoho vyššia pri 
samici produkujúcej mlie
ko (denne až 2 l). Používa 
sa čistá voda, ktorá má 
mať teplotu asi 10 °C.  

Kŕmne dávky pre doj-
čiace samice treba zo-
sta vovať tak, aby boli 
zabezpečené všetky po-
trebné živiny, krmivo 
musí byť chutné, nezá-
vadné, objemné, aby mali 
králiky pocit nasýtenia. 
Všetky zmeny v podávaní 
krmiva musia byť pos-

tupné. Každá náhla 
zmena má za násle
dok výkyvy v tvorbe 
mlieka.

Ďalšou dô-
le   žitou po žia-

dav kou je do  dr
žia vať v chov ných 

priestoroch maxi -
málnu čistotu. 

Do držiavaním zásad 
správneho kŕ menia vy-
tvoríme dobré podmien
ky pre tvorbu mlieka, a 
tým aj pre plnohodnot
nú výživu mláďat. Pri 
rešpektovaní určitých 
podmienok ne bude po
trebné re du kovať počet-
nejšie vrhy tak, ako 
to praktizujú niektorí 
chovatelia, čím klesá 
aj cel ková produkcia 
králičieho mäsa.

Vzhľadom na súčasnú 
potrebu a dopyt po výživ-
nom a diétnom králičom 
mäse, je účelné matke 

ponechať čo najvia c mlá-
ďat (podľa počtu mlieč-
nych bradaviek).

Aj keď mliekovosť zo-
hráva pri odchove mláďat 
podstatnú úlohu, výsled
ky predovšetkým závisia 

od práce chovateľa, jeho 
praktických skúseností 
a pozorovaní, ktoré vie 
vhodne uplatniť vo svo-
jich chovateľských pod-
mienkach.

 Rudolf Kaštan
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je kŕmiť listom kŕmnej 
repy, ktorá vyvoláva 
zdutie a iné ochorenia. 
Zelené krmivo treba 
do plniť senom, ov-
som a jačmeňom. 

tupné. Každá náhla 
zmena má za násle
dok výkyvy v tvorbe 
mlieka.

dav kou je do  dr
žia vať v chov ných 

priestoroch maxi -
málnu čistotu. 

Chovateľom králikov Z kuchyne našich starých 
mám

Jún
Jún je mesiac kedy máme 

na záhradke podstatne viac 
práce. Prihnojujeme ovocné 
stromky, ale už od polovice 
mesiaca nesmieme hnojiť 
dusíkatými hnojivami. Tam, 
kde je to potrebné, pokra
čujeme v chemickej ochrane 
proti škodcom a chorobám. 
Ukončujeme prebierku plo-
dov, čo po vlaňajšej neúrode 
ovocia bude pravdepodobne 
potrebné. 
V zeleninovej záhradke po

stupne zberáme skoré dru
hy zeleniny. Hriadky zeleni-
ny udržujeme nezaburine-
né. Sledujeme potrebu za-
vlažovania zeleniny.
Do nášho povedomia sa 

dostala aj ďalšia plodina 
pestovaná v našich pod-
mienkach. Poznáme ju pod 
názvom čučoriedka kanad-
ská alebo vysoká. Je to opa-
davý ker. Oproti u nás ras-
túcej čučoriedke obyčajnej 
má niektoré odlišnosti. Je 
vyššieho vzrastu. Dosahu-

je výšku až do 2 metrov. Už 
sám názov prezrádza, že sa 
jedná o dovezený druh. Po-
chádza z Ameriky a nahrá-
dza našu čučoriedku, ktorá 
sa nehodí na veľkopes-
tovanie. Pestuje sa na 
jednom stanovišti 30 a 
viac rokov. V zi-
me znáša mra-
zy až do –30 °C. 
Listy sú vajcovito 
kopijovité,  obyčaj-
ne opadavé, plytko 
zúbkaté na krát
kych stopkách. 
Kvety sú strap
covité, rastúce 
na konci koná
rikov. Majú zau-
jímavú valcovito
bankovitú korunku 
asi 1 cm veľkú. Opelenie 
zabezpečujú hlavne čme-
liaci. Plod je tobolka, najp-
rv červenočierna, po dozretí 
modročierna až sivomodrá 

- podľa  odrody. Dužina je 
na rozdiel od našich čučo-
riedok zelenkastá a nefar
biaca. Bobule pestovaných 
druhov majú veľkosť asi 
ako čerešne. Dozrievajú 60 

dní po odkvitnutí. Plody 
rastú v strapcoch a vy
víjajú sa postupne. Na 

pestovanie nie je náročná. 
Potrebuje ale kyslú pôdu 

s hodnotami pH od 
3,5 do 4,5. Už pH 
nad hodnotu 4,6 
podstatne zhoršu-
je rast a plodnosť 
čučoriedky. Z to-
hoto dôvodu zá-

sadne nepoužívame 
hnojivá obsahujúce  
váp  nik. Nie sú vhod-
né hnojivá, v ktorých 

je balastnou látkou vápnik 
(alebo vápenec). Nepouží-
vame kombinované hnojivá 
NPK alebo Cererit. Neznáša 
zamokrené pôdy. Na polie-

vanie používame dažďovú, 
alebo tzv. mäkkú  vodu. V 
pôdach s vysokým obsa-
hom vápnika sa v záhrad
kách používa výsadba do 
skruže, alebo sa vykopaná 
jama vystelie fóliou. Tým sa 
obmedzí prenikanie vápni
ka do pôdy okolo čučoried-
ky.  Do skruže sa už pripra-
ví pôda s nízkym pH, ktorá 
sa ešte obohatí kyslou raše-
linou. Rozmnožovať ju mô-
žeme odrezkami, čo je pre 
záhradkárov trochu zložitej-
šie. Jednoduchší a vhodnej-
ší spôsob rozmnožovania je 
rozmnožovanie potápaním. 
Pri dostatočnom zavlažova-
ní do jedného roku zako
renia. Na trvalé stanovisko 
ich vysádzame ako dvoj až 
trojročné sadenice. Jednot-
livé rastlinky vysádzame vo 
vzdialenosti 1 až 1,5 m od 
seba.  Pri vysadení skrátime 
základné konáriky o polovi
cu až dve tretiny.                  
Pokračovanie na budúce.

Jaroslav Jáchim st.

sa nehodí na veľkopes-
tovanie. Pestuje sa na 
jednom stanovišti 30 a 

Listy sú vajcovito 
kopijovité,  obyčaj-
ne opadavé, plytko 
zúbkaté na krát

bankovitú korunku 

ako čerešne. Dozrievajú 60 
dní po odkvitnutí. Plody 
rastú v strapcoch a vy
víjajú sa postupne. Na 

pestovanie nie je náročná. 
Potrebuje ale kyslú pôdu 

s hodnotami pH od 
3,5 do 4,5. Už pH 
nad hodnotu 4,6 
podstatne zhoršu-
je rast a plodnosť 
čučoriedky. Z to-
hoto dôvodu zá-

sadne nepoužívame 
hnojivá obsahujúce  
váp  nik. Nie sú vhod-
né hnojivá, v ktorých 

Okienko záhradkára
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V posledných rokoch je 
badateľná stagnácia, ba 
úpadok slovenského športu. 
Najvypuklejšie sa to preja
vuje v najpopulárnejších 
športoch – futbale a hokeji 
– pri kvalifikáciách na MS a 
ME, ale hlavne pri tohtoroč
nom neúspešnom vystúpe
ní hokejistov na MS. Verej
nosť je znechutená slabými 
výsledkami našich športov
cov, hľadajú sa vinníci tohto 
stavu často aj osobnými úto
kmi na jednotlivých funkcio
nárov športových zväzov. 
Korene neúspechov a úpad
ku športu sú však hlbšie, 
treba ich komplexne riešiť, 
pretože aj v dorasteneckých 
a juniorských súťažiach je 
podobná situácia. Preto ani v 
najbližších rokoch nemožno 
očakávať úspechy, na ktoré 
naša verejnosť bola zvyknu
tá. Medzi príčiny tohto sta
vu patrí nezáujem mládeže 
o šport, nedostatok financií, 
nedostatočná podpora špor
tu od štátu a samospráv, 
rušenie rôznych športových 
škôl, tried a nepovinných 
predmetov na základných 
a stredných školách a ich 
nahrádzanie inými, v súčas
nosti populárnejšími pred
metmi. Isto je plno aj iných 

faktorov zapríčiňujúcich 
tento stav.
Aká je však situácia v špor

te v Klenovci, prípadne ďal
šie možnosti jeho rozvoja? O 
problémoch futbalu v našej 
obci sa už povedalo dosť aj 
na stránkach Klenovských 
novín. Podobne je verejnosť 
dostatočne informovaná o 
výsledkoch momentálne naj
úspešnejšieho športu v Kle
novci – bedmintonu – hlavne 
v mládežníckych kategóri
ách. Pomerne úspešne si 
počína lyžiarsky oddiel, ba 
dokonca činnosť začali aj 
hokejoví nadšenci. Žiaľ, tre
ba si uvedomiť, že príroda v 
posledných rokoch v našich 
podmienkach zimným špor
tom nepraje a budúcnosť 
týchto športov v Klenovci je 
neistá. Pretože bez umelé
ho zasnežovania a vybudo
vania sietí stravovacích a 
sociálnych sa nebude dať 
konkurovať iným okoli
tým strediskám. Podobne 
o hokeji na prírodnom ľade 
sa asi už musí zabudnúť a 
úvahy o umelom klzisku sú 
isto nereálne. Vybudovanie 
týchto zariadení pre zimné 
športy by si vyžadovalo isto 
také finančné náklady, ktoré 
sú nereálne v blízkej budúc

nosti.
Aj z týchto dôvodov by 

výbor TJ a komisia pre šport 
v obecnom zastupiteľstve 
mohli porozmýšľať o mož
nostiach športov v Klenov
ci, pre ktoré sú buď vybu
dované zariadenia, alebo sú 
vhodné prírodné podmien
ky bez väčších finančných 
nákladov. Uvediem niektoré 
možnosti. Keďže máme via
cúčelové ihrisko, na ktorom 
sa dá hrať aj tenis, ktorý 
je v poslednom období veľ
mi atraktívny pre mladých, 
mohla by sa zaviesť takzva
ná „škola tenisu“, v ktorej 
by (za poplatok) skúsenej
ší hráč tenisu zaúčal mla
dých adeptov do základov 
tohto športu. Podobne po 
uliciach sa často preháňajú 
deti na bicykloch bez dozo
ru nepoznajúc dopravné 
predpisy. Mohla by sa ich 
aktivita využiť na založenie 
cyklistického oddielu, keď 
nie cestnej, tak horskej cyk
listiky alebo cyklokrosu, 
na ktoré sú v našom okolí 
výborné podmienky. V užšej 
spolupráci so ZŠ Vladimí
ra Mináča s využitím telo
cvične založiť basketbalový 
oddiel, ktorý by slúžil ako 
doplnkový šport futbalistom 

Perspektívy športu v  K lenovci
v zimných mesiacoch, ale 
svojimi prísnymi pravidla
mi a jemnosťou je vhodný aj 
pre dievčatá a mladé ženy. 
Podobne by sa dali viac 
využiť existujúce stolnote
nisové stoly a oživiť činnosť 
stolného tenisu, v ktorom 
v minulosti súťažne hrávali 
nielen žiacke, ale aj družst
vá dospelých. No a v nepo
slednom rade lepším využi
tím kúpaliska dosiahnuť 
nielen zabezpečenie základ
ného plaveckého výcviku 
žiakov ZŠ, ale aj prípadným 
zavedením večerného pláva
nia pre dospelých dosiahnuť 
to, aby aj občania po celo
dennej práci mali možnosť 
využiť kúpalisko pre upev
nenie svojho zdravia alebo 
na relax.
Je to len niekoľko možností 

na rozšírenie ponuky špor
tovania v Klenovci. Aj keď 
v nich neexistujú v našom 
okolí pravidelné súťaže, 
poslúžili by hlavne mladým 
na získanie základov a návy
kov na šport, ktorý by moh
li v budúcnosti ďalej rozvíjať 
na svojich školách a dospe
lým na upevnenie zdravia a 
predĺženie fyzickej kondície 
do pokročilejšieho veku.

Mgr. Slavomír Hruška

Deň v íťazstvaTak, ako každoročne aj 
v tomto roku si odbojári, 
občania obce, učitelia, žiaci 
Základnej školy Vladimíra 
Mináča a Špeciálnej základ
nej školy v Klenovci pripo
menuli dňa 7.mája 2008 63. 
výročie ukončenia 2. sveto
vej vojny.
Máj je spojený s ukonče

ním v histórii ľudstva naj
strašnejšej vojny, keď v 
Európe utíchli zbrane a ľu
dia vtedy uverili, že druhá 
svetová vojna bola posled
ná vojna a vojny sa už nikdy 
viac nebudú opakovať. Ale 
povojnový vývoj ukazuje, 
že ľudstvo sa nepoučilo a v 
rôznych častiach sveta vzni
kajú nezmyselné vojnové 
krviprelievania.
Pietneho aktu kladenia 

vencov pri pamätníkoch sa 
na Námestí Karola Salvu 
zúčastnil aj starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár. Prí
tomných básňou pozdravi
la žiačka ZŠ VM v Klenovci 
Katka Vávrová. Predsedníč

ka ZO SZPB v Klenovci Júlia 
Segečová vo svojom príhovo
re poukázala na hrôzy voj
ny a radosť ľudí z jej ukon
čenia, ale aj na radosť ľudí 
z jari roku 1945, kedy sa 
mohla začať slobodná práca 

v plnom rozsahu. Prečítala 
aj citát z kroniky našej obce, 
ako Deň víťazstva zapísal vte
dajší kronikár: „Koniec voj
ny priniesol však novú skúš
ku nervov, hlavne pre tých, 
ktorí mali svojich odvleče

ných v Nemecku. Hneď prvý 
mesiac po vojne prichádzali 
prví a behom dvoch mesia
cov  prišli všetci, ktorí prišli. 
Prišli z koncentrákov, boli 
na kosť schudnutí. Z Kle
novčanov – Židov, ktorí boli 
odvezení ešte v roku 1942 
do Poľska sa vrátili len dve 
slobodné dievčatá, ktoré 
však v Klenovci neostali, keď 
tu nikoho nenašli ani niko
ho nedočkali.“ Pietny akt bol 
ukončený štátnou hymnou.
Verím, že na tento tak 

významný deň v dejinách 
nášho ľudstva nezabudneme 
a na budúci rok si ho pripo
menieme vo väčšom počte, 
kde by sme radi videli hlav
ne viacej mladých ľudí, aby 
sme si takto uctili pamiatku 
tých, ktorí šli do boja položiť 
svoje životy v mene víťazstva 
nad fašizmom, v záujme 
pokojnej mierovej budúc
nosti nás všetkých.

Júlia Segečová
predsedníčka ZO SZPB
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Baníctvo v  K lenovci  v  minulost i
Baníctvo pre Klenovčanov 

v minulosti nebolo nezná
mym remeslom. Obyvate
lia Klenovca si na kratšiu 
dobu mohli zarobiť ťažbou 
nerastných surovín aj pri
amo v chotári obce, kde sa 
nachádzajú menšie ložiská 
medi a mastenca, na dlhšiu 
dobu však našli uplatnenie 
v širšom okolí. V dávnejších 
dobách to boli predovšet
kým zlaté bane medzi Kle
novcom a Rimavskou Baňou 
a v novšej dobe magnezit a 
mastenec v okolí Hnúšte a 
Kokavy nad Rimavicou. V 
nasledujúcom príspevku sa 
zameriame len na ložiská v 
katastrálnom území Klenov
ca. 

Ložiská medi
Najvýznamnejšie sulfidic

ké zrudnenie, na ktoré boli 
viazané aj minerály medi, 
striebra a zlata, sa vysky
tuje 250 m severozápadne 
od samoty Medené. Ban
skú mieru na ložisko udelil 
Banský kapitanát pravdepo
dobne v roku 1840, ťažbu 
však začali len v roku 1887. 
Ložisko otvorili štôlňou Jú
lius, ktorá je dostupná aj v 
súčasnosti. Kutacie práce 
uskutočnili aj v juhovýchod
nom pokračovaní ložiska, 
na svahoch nad Medeným. 
Je tu zachovaných niekoľko 
menej zreteľných šachtíc. 
Ťažba však netrvala dlho, 
časté boli aj prestávky a 
nakoniec v roku 1906 ložis
ko opustili. Predmetom ťaž
by boli predovšetkým sulfidy 
medi, ktoré však obsahovali 
väčší-menší obsah striebra, 
ojedinele aj zlata. Takým je 
chalkopyrit, čiže sulfid medi 
a železa, s charakteristic
kou mosadznožltou farbou 
a po oxydácii (zvetrávaní) s 
rôznofarebnými nábehmi. 
Na stenách štôlne ho môž
me pozorovať aj v súčasnos
ti. Ďalej je to oceľovosivý tet
raedrit, čiže síroantimonitan 
medi, ktorý tu obsahuje aj 
nízke percento ortuti, arzé
nu a zlata. Častým minerá
lom ložiska je aj pyrit, sul
fid železa, kryštalizujúci v 
kubickej sústave a marka
zit s rovnakým chemickým 

zložením, ale jeho kryštá
ly patria do kosoštvorcovej 
sústavy. Pyrit tu obsahuje 
zvýšené percento striebra 
a zlata. Podobným sulfidic
kým minerálom je aj pyrotín, 
čiže sírnik železnatý, ktoré
ho bronzovohnedé zrnká sú 
zatláčané do karbonátovej 
žily. Drobné kryštály vytvára 
aj arzenopyrit (sulfid železa 
a arzénu), ktorý sa vyznaču
je zvýšeným obsahom kobal
tu. V menšom množstve sa 
tu vyskytujú aj ďalšie sulfi
dy, ako sfalerit (sulfid zin
ku), jamesonit (zložitý sul
fid olova, antimónu, železa, 
medi, prípadne striebra) ale
bo boulangerit (sulfid olo
va a antimónu), ktorého 2-
5 mm dlhé olovenosivé ihlice 
a stebielka vypĺňajú kar
bonátové žily. Na haldách 
môžeme nájsť aj tzv. druhot
né minerály, ktoré sa vytvo
rili zvetrávaním vyššie uve
dených sulfidov. Je to zelený 
malachit, vzniknutý rozkla
dom chalkopyritu a tetra
edritu, často spolu s mod
rým azuritom, ďalej erytrín, 
ktorý vznikol zvetrávaním 
kobaltového arzenopyritu, 
ale aj minerály po zvetráva
ní železa limonit a goethit. V 
štôlni sa môžme stretnúť aj 
s kalcitovými nátekmi a kva
pľami. 
Ako sa vytvorila taká

to široká paleta minerálov? 
Za odpoveďou musíme naz
rieť hlbšie do dejín geolo
gickej stavby okolia Klenov
ca. Hornatú krajinu okolia 
obce budujú najmä tmavo
sivé ruly s drobnými lesklý
mi šupinami tmavých sľúd 
(biotitu), potom svory s čas
tými väčšími šupinami sve
tlej sľudy (muskovitu) a 
ružovkastých granátov, ale 
miestami sa tu vyskytujú aj 
žuly a žule podobné granodi
ority. Ruly a svory sú kryšta
lické horniny, ktoré boli 
počas vrásnení v prvoho
rách a v druhohorách tlako
vo i tepelne premenené, čiže 
vytvorila s v nich druhotná 
bridličnatá stavba s novými 
minerálmi. Patria k najstar
ším horninám Slovenska, 
ktoré vznikli ešte na začiat

ku prvohôr alebo koncom 
prahôr (prvohory začali pred 
570 miliónmi rokov a končili 
pred 245 mil. rokov). Počas 
horotvorných pochodov boli 
okrem prevrásnenia a pre
meny porušené aj zlomami. 
Po týchto zlomoch boli jed
notlivé horninové bloky a 
kryhy popresúvané, čím sa 
medzi nimi vytvorilo poru
chové pásmo, oslabená zó
na často s drveninou okoli
tých hornín. Takéto pásma 
sú vhodné pre výstup horú
cich, tzv. hydrotermálnych 
roztokov, aké sa vytvárali v 
hĺbke zeme počas alpínske
ho vrásnenia koncom dru
hohôr. Vystupujúce horúce 
roztoky cestou nahor roz
púšťali okolité horniny, čím 
sa často obohatili vzácnymi 
rudnými i nerudnými mine
rálmi. Takéto roztoky pre
nikli aj do poruchového pás
ma, ktoré sa tiahne v smere 
severovýchodjuhozápad 
na severozápadnom svahu 
masívu Sinca, teda v oko
lí Medeného. Počas výstupu 
však narazili na kryštalic
ké vápence, ktoré vytvára
li neveľkú šošovku v rulách 
a svoroch. Roztoky začali 
pomaly chladnúť a v popu
kaných vápencoch a v puk
linách okolitých rúl a svorov 
sa z nich postupne vyzráža
li jednotlivé minerály, najmä 
sulfidy, ale aj kremeň a kal
cit. Vznikli tak žily a men
šie žilníky, ale roztokmi boli 
zatláčané aj rozpukané oko
lité horniny, kde sa minerá
ly poukladali vo forme tzv. 
impregnácií. Všetko sa to 
odohrávalo v hĺbke zeme. 
Na povrch sa tieto minerá
ly dostali len neskoršie, v 
treťohorách, kedy sa zača
lo celé územie Slovenského 
rudohoria dvíhať. Násled
kom výzdvihu sa potoky 
hlboko zarezávali do pod
ložia a vytvárali sa dnešné 
doliny. Dolinou Klenovskej 
Rimavy a jej pravostran
ným bočným prítokom bolo 
konečne odkryté aj ložisko 
Medené.
Podobné, ale oveľa slab

šie impregnačné sulfidické 
zrudnenie s pyritom, pyrotí

nom a chalkopyritom zistili 
aj okolo 800 m východne od 
obce, kde založili aj krátku 
prieskumnú štôlňu. V ťažbe 
sa však nepokračovalo.

Ložiská mastenca
Mastenec je kremičitan 

horčíka, perleťovo lesklá sve
tlosivá, alebo mierne zelen
kastá hornina, ktorá obvyk
le vzniká rozkladom hornín 
s vyšším obsahom horčíka. 
Menšie ložisko mastenca sa 
vyskytuje v dolinke 1,1 km 
na ZSZ od Ostrej. Severo
západnú časť mohutného 
masívu Ostrej s nadmor
skou výškou 1012 m budujú 
svory s častými výrastlicami 
červenohnedého granátu. V 
týchto svoroch sa tu vysky
tuje 8 m hrubá šošovka ser
pentínu. Je to tmavozelená 
bázická hornina, ktorá bola 
horúcimi roztokmi preme
nená, tzv. serpentinizovaná. 
Na puklinách horniny je čas
to vytvorený vláknitý azbest 
v podobe žiliek. Okraje tejto 
serpentínovej šošovky boli 
hydrotermálnymi procesmi 
premenené na mastenec. 
Takýto typ mastenca však 
obsahuje pomerne vysoké 
percento železa, ktoré znižu
je kvalitu suroviny. Mastenec 
na Ostrej však ani rozmermi 
nemohol konkurovať ložis
ku Samo na južnom svahu 
Sinca. Toto ložisko, ktoré už 
patrí do hnúšťanského cho
tára, otvorili v roku 1921. 
Ďalšie malé ložisko mas

tenca sa vyskytuje v doline 
na juhozápad od kóty 466 
pri osade Ráztočné. Maste
nec je tu viazaný na chlori
tické bridlice, teda na pre
menenú bridličnatú horninu 
s vysokým obsahom zelen
kastého silikátového mine
rálu chloritu. Chloritické 
bridlice sa tu vyskytujú v 
tlakovo rozdrvenej zóne v 
žulách a chlorit vznikol pre
menou (chloritizáciou) tma
vej sľudy (biotitu), ktorá je 
častá v žulách. Mastenec na 
tomto ložisku ťažili v rokoch 
1949-1950. Pre nízky obsah 
zásob ho však po krátkej do
be opustili.

RNDr. Ľudovít Gaál
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Trenčín 2.5.-5.5.2008
Majstrovstiev Slovenska 

dospelých na rok 2008 sa 
zúčastnili tri Klenovčan
ky Dana Antalová, Romana 
Surová a Katarína Balciaro
vá. Antalovej a Balciarovej 
sa nepodaril vyhrať žiaden 
zápas. Surová s partne
rom Vachálkom (BA) v mi
xe prešli v prvom kole cez 
nasadený pár Kohút, Halu
šicová (TN), ale ďalší pár z 
Trenčína Pagáč, Ludíková 
bol už nad ich sily. Surová 
vo štvorhre s Rebovou (KE) v 
boji o postup medzi prvé šty
ri páry prehrali s neskoršími 
majsterkami Zabavnikovou, 
Turzákovou z Košíc hlad
ko 13:21; 13:21. Vo dvojhre 
Surová už v prvom kole nar
azila na Zabavníkovú. Zrej
me ešte nedozrela na také
to súboje a prehrala na 9 a 
10. Klenovčanky si predsa 
prevzali medaily, ale len tie, 
ktoré hrajú v iných kluboch. 
Rebová hrajúca za Lok. Koši

ce obsadila tretie miesto v 
mixe s partnerom Mečárom 
zo Žiliny; Štefániková (BA) 
podobne vo štvorhre, ktorú 
hrala so Špilárovou z Košíc 
a napokon Barbora Bobrov
ská (KE) za druhé miesto v 
mixe s partnerom Matejkom 
z Trenčína.

Šurany 10.5.2008 
Na Majstrovstvá Slovenska 

starších žiakov sa prebojova
lo 5 dievčat z Klenovca: Deni
sa Antalová, Nikola Lichan
cová, Nikoleta Bálintová, 
Michaela Čajková a Eliška 
Trnavská. V prvej disciplíne 
v zmiešanej štvorhre obsadil 
pár Haring (BA), Antalová 
druhé miesto a pár Lichan
cová, Vícen (BA) tretie mies
to. Vo dvojhre dievčat už v 
druhom kole došlo k prekva
peniu na úkor Lichancovej, 
keď podľahla neskoršej fina
listke Čižnárovej (TN) v troch 

setoch a v treťom kole preh
rala aj Bálintová s Repiskou 
(ZV). V hre ostala len Anta
lová a ako turnajová jednot
ka nesklamala a nad svojimi 
súperkami nečakane vysoko 
víťazila: Vylámová 9;10 Jar
gašová 15;16 Machunková 
8;6 a Čižnárová 15;12. (všet
ky z Trenčína). Získala tak 
titul majsterky Slovenska.
Vo štvorhre bol pár Antalo

vá, Bálintová nasadený ako 
č.1. Do finále sa po prehre 
s párom Jargašová, Maye
rová neprebojoval a obsa
dil tretie miesto. Zvíťazil pár 
Machunková (TN), Lichanco
vá čo znamenalo titul aj pre 
ďalšiu Klenovčanku!

Košice 17.5.2008
Na Majstrovstvách Slo

venska žiakov do 11 rokov 
mali Klenovčania trojná
sobné zastúpenie. Všet
ci traja: súrodenci Ivan a 

Monika Hruškovci a Rena
ta Surová si viedli veľmi 
dobre. Najúspešnejšia bo
la Monika Hrušková, ktorá 
finálovým víťazstvom nad o 
rok staršou Renatou Suro
vou v troch setoch nečakane 
získala titul. Obe dievčatá 
spolu zvíťazili aj vo štvor
hre. V zmiešanej štvorhre 
popri víťaznej dvojici Szabo 
(Šu), Lukačínová (KE), dru
hé miesto obsadila dvoji
ca Surová, Hruška a tretie 
Horák (IL), Hrušková. Hruš
ka bol ešte tretí vo štvorhre, 
ktorú hral s Liptákom (KE). 
V súhrne až 5 žiačok z Kle
novca sa mohlo v tomto roku 
tešiť z majstrovského titulu. 
Popri spomenutých ešte v U 
13 Nikoleta Bálintová, v U15  
Nikola Lichancová a Denisa 
Antalová.

Košice 24.5.2008 
 V závere sezóny si roz

lúčkový turnaj dávajú bed
mintonový veteráni.

A n t a l o v á  s  t i t u l o m

Výsledky futbalistov sklamaním
V máji pokračovali futbalové súťaže ďalšími zápasmi. Sklamaním sú výsledky družstva dospelých v oblastných majs

trovstvách, pretože k povinným víťazstvám na domácej pôde nepridali žiadne body z ihrísk súperov. Prehra so Stárňou 
1:7 hovorí za všetko. Takže srdce športového fanúšika pookreje iba pri čítaní výsledkov z bedmintonu.

Bátka – Klenovec 3:2 (1:1)
Domácim sme boli počas 

celého stretnutia vyrovna
ným súperom, ale niekoľko 
nevyužitých gólových prí
ležitostí M. Hrušku a Med
veďa nás pripravilo o bodo
vý zisk.
Zostava Klenovca: I. Hruš

ka – Benco, Vince, Valent, 
M. Parobek, Liška, Hlôška, 
Barto, Medveď, Golian, M. 
Hruška. Strelcami našich 
gólov boli Hlôška a M. Hruš
ka.
Klenovec – Chanava 5:2 
(1:1)
Naše družstvo v snahe 

odplatiť súperovi vysokú 
jesennú prehru začalo stret
nutie náporom, ktorému sú
per neodolal, keď sme sa už 
v 8. minúte ujali vedenia 
gólom Hlôšku priamo z roho
vého kopu. V ďalšom priebe
hu sme poľavili v dôraze, sú
per sa častejšie dostával do 
rýchlych protiútokov, z kto
rých vznikali nebezpečné 
situácie pred našou bránou. 
Po faule na útočníka hostí v 
našom pokutovom území v 
22. minúte nariadil rozhod
ca proti nám pokutový kop, 
ktorý súper využil na vyrov

nanie stavu – 1:1. Od zači
atku druhého polčasu sme 
súpera opäť zatlačili na jeho 
polovicu a prevahu sme 
vyjadrili aj gólmi Medveďa 
v 52. a v 60. minúte. Súpe
rovi sa ešte podarilo znížiť 
stav na 3:2 v 65. minúte, ale 
naše družstvo gólmi V. Paro
beka v 76. minúte a Bartu v 
82. minúte poistilo svoje jas
né víťazstvo.
Klenovec nastúpil v zosta

ve: I. Hruška – Benco, Vince, 
Valent, Mináč, Oláh, Hlôška, 
Barto, V. Parobek, Medveď, 
M. Hruška. Striedali Bálint 
a Golian.
Dorast:
Divín – Klenovec 3:0
Žiaci:
Klenovec – Kráľ 3:1
Stárňa – Klenovec 7:1
Takýto výsledok, ktorý 

dosiahol minuloročný účast

ník piatej ligy na ihrisku 
mužstva oblastného majs
trovstva, nemožno označiť 
inak, len ako potupnú pre
hru. „Čestný úspech“ Kle
novca v tomto stretnutí 
zaznamenal Kubinec.
Dorast:
Klenovec – Halič 2:1
Žiaci:
Jelšava – Klenovec 11:0
Klenovec – Revúčka 5:2
Aj priemerný výkon nášho 

mužstva postačil na hladké 
víťazstvo so síce snaživým, 
ale v obrannej hre trochu 
naivným súperom. Autor
mi gólov nášho mužstva boli 
Medveď, V. Parobek, Hlôška, 
M. Hruška a Barto.
Dorast:
Hnúšťa – Klenovec 7:0
Husiná – Klenovec 2:0
Po bezkrvnom odovzda
nom výkone podľahlo naše 
mužstvo aj súperovi z dna 
tabuľky oblastného maj-
strovstva.
Dorast:
Klenovec – Vinica 9:2
Žiaci:
Gemer – Klenovec 3:0

Hlôška striela gól z penalty (Klenovec - Revúčka 5:2) P. Ďurík/M. Kňažek

(pokračovanie na str. 8)



Klenovské noviny 5/2008strana 8

Klenovské
noviny

Vydáva Obec Klenovec. Adresa redakcie: Obecný úrad, Klenovské noviny, Námes
tie Karola Salvu 1, 980 55 Klenovec. Telefón: 0911/886707, e-mail: klenovskenoviny@
klenovec.sk. Šéfredaktorka Mgr. Blažena Hrušková, redakčná rada Ing. Michal 
Kňažek, Július Molitoris, grafická úprava Ing. Michal Kňažek. Reg. číslo MK SR: 
RP 121/2005, Tlač: REALITY-PRINT, Námestie M. Tompu 4, Rimavská Sobota

Z Klenovca štartovali piati: 
manželia Hruškovci, Licha
nec, Daniela Martinská do 
50 rokov a Majorský nad 60 
rokov. Neuveriteľnú sériu 
štyroch prehier zazname
nali Hruškovci vo dvojhre, 
štvorhre a v mixe prehrami 
v troch setoch (v bedminto
ne sa hrá na dva víťazné). 
Dobre rozbehnutú súťaž 

mala Martinská vo dvojhre, 
ktorá sa prebojovala do finá
le. Pre zranenie, ktoré utr
pela vo štvorhre, nemohla 
doň nastúpiť a získala „len“ 
striebornú medailu. Major
ský (63 r.) vo dvojhre obsa
dil prvé miesto. Druhý bol 
Konečný (ZA, 73 r.) a tretí 

Vaško (BB, 63 r.).
Hrachovo 24.5.2008 

Majstrovstvá okresu Ri-
mavská Sobota na rok 2008 
mali nasledovných víťazov vo 
dvojhrách: v kategórii do 15 
rokov Martin Palúš a Ivana 
Lásková, do 13 rokov Andrej 

Marcišiak a Monika Hruško
vá všetci z Klenovca. Štarto
valo 28 hráčov zo 4 klubov: 
Klenovca, Hnúšte, Hrachova 
a jeden z Michaloviec mimo 
súťaž.
Bedmintonistov ešte čaká 

9. ročník Gemerského pohá
ra zmiešaných párov v Hra
chove v sobotu 7.6.2008.

Ivan Majorský

A n t a l o v á  s  t i t u l o m(dokončenie zo str. 7)


